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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 16. 3. 2022 

Středa 16. 3. 2022, 8.00 h., hybridní forma jednání. 

 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Martin Mazanec, 

Jakub Polách, Natálie Sodomková, Marie Štindlová (on-line), Martin Žák (on-line) 

Omluveni: Tadeáš Polák, Vojtěch Vaněk 

Hosté: Filip Cenek, Tomáš Dalecký, Markéta Žáčková (on-line) 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu jednání dne 16. 3. 2022, Karel Bařina; 

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 16. 2. 2022, Karel Bařina; 

3. Směrnice děkana Sociální bezpečí; Filip Cenek; 

4. Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT v roce 2021; Filip Cenek; 

5. Výroční zpráva o činnosti FaVU VUT v roce 2021; Filip Cenek; 

6. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

- představení vedoucího ekonomického oddělení, Tomáš Dalecký; 

- pokračování projednávání Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2022; 

- nominace zástupců AS FaVU do komisí pro výběrová řízení; 

7. Informace o agendě proděkanky pro vědu a kvalitu, Markéta Žáčková; 

8. Informace o agendě proděkanky pro umění a rozvoj, Filip Cenek; 

9. Různé; 

- informace z jednání AS VUT, Tomáš Hrůza; 

- různé. 

 

1. Schválení programu jednání AS FaVU dne 16. 3. 2022, K. Bařina 

Usnesení: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 16. 3. 2022. 

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

Vzhledem k záměru děkana, aby se případné diskuze ohledně zřízení pozice ombudsmana/ombudsmanky 

mohla účastnit akademická obec fakulty, byla v pravidelném týdenním newsletteru uvedena informace, že bod 

Sociální bezpečí bude projednáván v 9:00 hod., čemuž se po dohodě s předsedou AS FaVU operativně 

přizpůsobí i pořadí bodů zařazených na program jednání. 

 

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 16. 2. 2022; K. Bařina 

Usnesení: AS FaVU schvaluje zápis z jednání AS FaVU ze dne 16. 2. 2022 bez připomínek.  

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 
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3. Různé 

3.1 Informace z jednání AS VUT; Tomáš Hrůza 

- podrobné informace budou uvedeny v zápisu z jednání AS VUT (https://www.vut.cz/vut/struktura/as/zapisy); 

- složení VR VUT schváleno v předložené podobě (https://www.vut.cz/vut/struktura/vr); za umělecké obory: 

F. Cenek, děkan; M. Houser, prorektor pro vnější vztahy, a R. Horáček, PdF MUNI; 

- schváleno složení Disciplinární komise VUT (https://www.vut.cz/vut/struktura/dk). Dle informace F. Cenka se 

jedná o disciplinární komisi pro součásti VUT (CEITEC, ÚSI, CESA), fakulty mají jmenovány komise vlastní; 

- schváleno doplnění Etické komise VUT o zástupkyni z FA VUT; 

- informace z referátů rektora a prorektorů lze dohledat v zápisu z jednání AS VUT; 

- problematika související s válečnými uprchlíky z Ukrajiny; jejich ubytování není dlouhodobě udržitelné, VUT 

bude vycházet na základě předložených řešení vlády ČR; 

- Covid – přísný zákaz pobytu na pracovišti s příznaky nemoci; 

- snaha o pokrok a inovace informačních služeb na VUT; problematika IT je nyní v gesci rektora, návrh nákupu 

licencí Adobe letos zatím nebyl v EK AS VUT dořešen; 

- konec rozpočtového provizoria, vládou ČR schválen rozpočet. Od příštího týdne začínají jednání o rozpočtu 

VUT, EK AS VUT bude projednávat pravidla pro sestavení rozpočtu, T. Hrůza dokument nasdílel k případnému 

připomínkování. F. Cenek upozornil na změny v přeloženém dokumentu týkající se zejm. financování studií 

a návrhu na změnu v parametrizaci centralizovaných odvodů; 

- podnět studentské komory AS VUT o zamezení diskriminace studentů ze zemí Ruska a Běloruska. Současně 

bylo vzneseno upozornění k dodržování nařízení vlády o zamezení přístupu k citlivým informacím pro studenty 

a zaměstnance jmenovaných zemí; 

- RUV – ukončena certifikace výstupů garanty segmentů. Dle sdělení F. Cenka nyní běží desetidenní lhůta pro 

případná odvolání děkana ke kódům zadaných garanty segmentů, výstupy musí být odeslány fakultou 

k certifikaci do 24. 3. 2022. 

 

3.2 Nabídka přednášky Alexe Bykova, ukrajinského architekta a aktivisty. J. Kořínková nabízí přednášku 

mezinárodně uznávaného teoretika umění. F. Cenek doporučil obrátit se s nabídkou přednášky na J. Zálešáka, 

vedoucího KTDU, a L. Jacksona, proděkana pro zahraniční vztahy; úhrady přednášek zahraničních odborníků 

lze v případě dostatečného objemu disponibilních prostředků hradit z prostředků na internacionalizaci. 

 

4. Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT v roce 2021; Filip Cenek 

Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT v roce 2021 byla zpřístupněna akademické obci na SharePointu 

AS FaVU. F. Cenek podal komentář k předložené výroční zprávě a konstatoval, že rok 2021 byl vůbec 

nejúspěšnějším rokem v hospodaření fakulty za celou dobu její existence, kdy dosáhla rekordního výnosu, výše 

průměrných mezd, výnosu z hospodářské činnosti, výše projektových prostředků i objemu stipendijních 

prostředků poskytnutých v rámci soutěží na podporu tvůrčí činnosti studujících. VZoH zůstala ve stejné 

struktuře jako loni, která vychází ze struktury VZoH VUT a doporučení MŠMT. Díky této struktuře, kterou FaVU 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as/zapisy
https://www.vut.cz/vut/struktura/vr
https://www.vut.cz/vut/struktura/dk
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používá od r. 2019 lze jednoduše vidět všechny důležité finanční údaje, zejm. v tabulce č. 4 (Vývoj výnosů 

FaVU VUT podle zdrojů v tis. Kč), kde v časové řadě za posledních 5 let je názorně po zdrojích financování 

vidět rostoucí objem výnosů, s kterými fakulta v jednotlivých letech hospodařila (v mil. Kč/rok: 36.3/2017, 

53.9/2018, 55.8/2019, 67.1/2020, 76.6/2021), meziročně (2021 vs. 2020) jde o nárůst o 9.54 mil. Kč. Nárůsty 

průměrných mezd na fakultě pak vyjadřuje tabulka č. 7 (Počet pracovníků a meziroční srovnání průměrné hrubé 

mzdy v Kč), kde průměrná mzda na fakultě meziročně vzrostla o téměř 10 % (AP: 49.3 tis. Kč, VVP: 55.3, THP: 

44.98, D: 17.97), děkan dále prezentoval údaje tzv. mediánu mezd (střední hodnota mezd, dělící zaměstnance 

na dvě stejně početné části s nižší a vyšší mzdou), z kterých je patrné, že mzdy na fakultě jsou rozloženy 

proporčně: prof./55.5 tis. Kč, doc./53.99, odb. as./41.65, as./37.1, VVP/55, THP/40). Na tvůrčí a mimořádná 

stipendia studujících bylo v r. 2021 vyčleněno přes 3.87 mil. Kč (meziroční nárůst o více než 400 tis. Kč). 

Pozitivním aspektem hospodaření fakulty je skutečnost, že se daří vytvářet rezervy na mimořádné závazky 

fakulty v budoucích letech (výdaje související s jubilejním rokem 2023, skokovým nárůstem energií, rekonstrukcí 

areálu, ukrajinskou krizí ad.). Rok 2021 byl již několikátým rokem, kdy fakulta zaznamenala výraznou rostoucí 

tendenci ve všech hlavních oblastech její činnosti. Děkan dále zodpověděl otázky senátorů týkající se úvazků 

(FTE), průměrných mezd a vyplácení stipendií. K dokumentu zazněla připomínka předsedkyně EK AS FaVU 

J. Kořínkové týkající se popisu zdroje 13010 v tabulce č. 4 „Dotace od m. Brna“, s navrženou opravou na 

„Dotace od Magistrátu m. Brna“. Děkan sdělil, že společně s tajemnicí použili číselník a textaci rektorátu, použití 

zmíněného zdroje má v případě FaVU navíc závaznou větu „Výstavní program galerie se uskutečňuje za 

finanční podpory Statutárního města Brna“. Další připomínky k dokumentu nebyly. 

 

Usnesení: AS FaVU schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FaVU VUT v roce 2021. 

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

5. Směrnice děkana Sociální bezpečí; Filip Cenek 

Děkan pokračoval v představení směrnice Sociální bezpečí, kterou se na fakultě zřizuje pozice 

ombudsmana/ombudsmanky a která byla projednávána již na minulém zasedání dne 16. 2. 2022 (bod 4.3). 

Návrh směrnice je od konce ledna zpřístupněn na SharePointu akademické obci fakulty rovněž ve verzi 

připomínkované Právním odborem VUT. Směrnici ve strukturované podobě děkan před zasedáním zpřístupnil 

na odkaze: https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/ombudsman. F. Cenek podrobně seznámil 

senátory a senátorky s důvody zřízení pozice i zněním vnitřní normy. V diskuzi byly projednány otázky 

související se zařazením ombudsmana do struktury fakulty, otázka financování a forma konkurzu k obsazení 

funkce. Na základě diskuze k Článku 22 (Podnět), senát děkanovi doporučuje prodloužit dobu pro oprávněné 

podání a prošetření podnětu z jednoho na 3 roky od události popsané v podnětu.  

 

6. Výroční zpráva o činnosti FaVU VUT v roce 2021; Filip Cenek 

Výroční zpráva o činnost FaVU VUT v roce 2021 a její příloha (publikace favu.guide) byly zpřístupněny na 

SharePointu akademického senátu. Děkan dokumenty představil, zmínil, že struktura VZoČ zůstala stejná jako 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/ombudsman
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v posledních 3 letech a letos je její přílohou obrazová publikace, která je doplněna o rozhovory a aktuální 

anotace ateliérů, které zpracovala S. Šeborová ve spolupráci s pedagogy jednotlivých ateliérů. K připomínce 

J. Kořínkové ohledně nahrazení hypertextových odkazů, které jsou přímo v textu výroční zprávy, poznámkovým 

aparátem, proběhla diskuze, ve které se ostatní senátoři přiklonili k názoru, že současná úprava VZoČ je 

vyhovující. Další připomínky k dokumentu nezazněly. 

 

Usnesení: AS FaVU schvaluje Výroční zprávu o činnosti FaVU VUT v roce 2021. 

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

7. Informace o agendě proděkanky pro vědu a kvalitu; Filip Cenek, Markéta Žáčková 

F. Cenek seznámil senátory se základním rozdělením povinností a pravomocí proděkana/ky pro vědu a výzkum 

a proděkana/ky pro umění a rozvoj, které jsou rovněž veřejně dostupné na stránkách fakulty 

(https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura). Připomněl, že se po svém nástupu do funkce děkana 

rozhodl agendu z oblasti „scientific research“ a „artistic research“ viditelně a kompetenčně oddělit, kdy o agendu 

spadající do umělecké činnosti se dělí vedle děkana a proděkanky pro umění a rozvoj také Oddělení pro tvůrčí 

činnost a vnější vztahy (vedené fakultním metodikem pro RUV), agendu VaVaI pak řeší vedle děkana 

proděkanka pro vědu a kvalitu za podpory projektové manažerky a koordinátorky doktorského studia. Zlepšení 

ukazatelů fakulty v oblasti vědy, výzkumu a inovací (VaVaI) je jedním ze strategických cílů a v posledních dvou 

letech je oblasti věnovaná zvýšená péče, která začíná u provedení a zveřejnění řady analýz (např. 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#statistiky-vav, https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-

oddeleni/doktorandi/statistiky) a pokračuje zejm. nastavením podpůrného a srozumitelného prostředí (např. 

zpřehlednění typů vypisovaných soutěží na stránce https://www.favu.vut.cz/studenti/souteze, pokyny děkana 

Motivační systém na podporu tvůrčí a umělecké činnosti a kvalifikačního růstu akademických pracovníků 

a doktorandů, Zásady pro vyloučení střetu zájmů při habilitačním řízení a řízení ke jmenování profesorem na 

FaVU VUT, organizování podpůrných workshopů a projektových seminářů pro doktorandy: 

https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-oddeleni/doktorandi/king, workshopy k oblasti Artistic Research – 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d223352 v návaznosti na záměr zavedení nového typu soutěže FaVU 

Fellowship in Artistic Research atp.). Děkan v tabulkových přehledech ukázal srovnání fakulty s ostatními 

uměleckými fakultami a akademiemi, které vykazují v Modulu 1 dle Metodiky 17+ s obdobným vědním oborem 

(Modul 2, který́ používá bibliometrické́ nástroje hodnocení, je pro humanitní ́védy nevhodný). Díky tajemnici 

M. Pěnčíkové se v roce 2021 také podařilo vůbec poprvé fakultě vykazatelně realizovat projekty smluvního 

výzkumu (díky spolupráci s NPÚ, kterou garantuje F. Cenek, a MOÚ, kterou garantuje M. Houser). Zvýšená 

péče o oblast VaVaI je viditelná ve strmém nárůstu tzv. Ukazatele výkonu uchazeče Vi, který je rozhodující pro 

dělení financí na vědu a výzkum v rámci univerzity, např. specifického vysokoškolského výzkumu (rok/počet 

bodů: 2018/0, 2019/6293, 2020/8242, 2021/17448). M. Žáčková, proděkana pro vědu a kvalitu, navázala na 

děkana odpověďmi na dotazy senátorů a senátorek týkající se specifického výzkumu a problematiky 

publikování v odborných časopisech. Diskuze se dotkla i problematiky stanovení cen publikací a zamýšlených 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#statistiky-vav
https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-oddeleni/doktorandi/statistiky
https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-oddeleni/doktorandi/statistiky
https://www.favu.vut.cz/studenti/souteze
https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-oddeleni/doktorandi/king
https://www.favu.vut.cz/f26745/d223352
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úprav publikační soutěže na FaVU. Dotaz J. Kořínkové ohledně řešení přečerpání mzdových nákladů v jednom 

z projektů SpV v roce 2021 o 1300 Kč bude zodpovězen na dalším zasedání. Závěrem M. Žáčková seznámila 

přítomné s aktuální činností – příští týden proběhne školení pro řešitele a řešitelky SpV v roce 2022; do 27. 3. 

2022 se musí zrevidovat fakultní výsledky RIV v Apollu; průběžně se připravuje směrnice k publikační a ediční 

činnosti (se záměrem zahrnout do ní i dvouleté publikační granty). 

 

8. Informace o agendě proděkanky pro umění a rozvoj; Filip Cenek 

Vzhledem k čerpání tvůrčího volna proděkankou pro umění a rozvoj L. Klodovou přednesl aktuální agendu 

F. Cenek. L. Klodová, přestože čerpá tvůrčí volno, se na činnosti své agendy nadále aktivně účastní. Kromě 

průběžných témat (spolupráce se středními školami, letní školy, Ateliér hostujícího pedagoga ad.) se aktuálně 

(prioritně vč. Ukrajiny) intenzivně řeší jubilejní rok fakulty (30 let od založení FaVU) a téma alumni, ke kterému 

vznikla pracovní skupina ve složení L. Klodová, S. Šeborová, B. Lungová, B. Klímová, F. Cenek, přizván byl i 

sociolog B. Rozbořil. Výzva pedagogům k zapojení se do přípravy oslav (sdílení nápadů), již byla před časem 

L. Klodovou zaslána a základní koncept nasdílen na SharePoint. Předpokládá se využití spolupráce s alumni 

(jejichž oslovování proběhne od léta 2022) k akcím 30 let od založení FaVU; S. Šeborová předloží koncept 

výstavy alumni v DumB, která by navazovala na diplomantskou výstavu. Průběžně se řeší i soutěže na podporu 

tvůrčí činnosti, děkan zmínil jeho proběhnuvší schůzku se studujícími k reparametrizaci soutěží, resp. 

k zohlednění připomínek uchazečů o grant, která proběhla před 3 týdny. Dalším aktuálním tématem je příprava 

výstavy diplomujících, kdy byli do role kurátorů proděkankou osloveni I. Gravlejs a T. Javůrek. V rámci řešení 

grantu Být umělcem v roce 2021 vznikly zajímavé didaktické listy, které budou dobrým nástrojem pro přiblížení 

činnosti jednotlivých ateliérů při náboru studujících ze středních škol. V rámci diskuze o letních školách 

senátorka N. Sodomková poukázala na rozdílný přístup studentů letních škol v případě úhrady kurzu z vlastních 

zdrojů a v případech, kdy je studentům umožněna letní škola bez úplaty.  

 

9. Informace vedení fakulty; Filip Cenek 

9.1  Představení vedoucího ekonomického oddělení; Tomáš Dalecký 

Na základě pozvání AS FaVU se dostavil Ing. Tomáš Dalecký, vedoucí ekonomického oddělení FaVU VUT. 

Oboustranné představení nového zaměstnance a AS FaVU zprostředkoval F. Cenek, děkan fakulty. 

Ing. Dalecký seznámil AS FaVU, na základě dotazů, se svým předchozím pracovním působením. Svou roli na 

FaVU vidí v zabezpečení servisu a dohledu nad čerpáním finančních prostředků v zákonných rámcích 

a předávání přehledů finančních prostředků a způsobů jejich čerpání v rámci jednotlivých pracovišť fakulty. Jako 

výzvu cítí zavedení elektronické komunikace související s oběhem dokladů. Upozorňuje na přísnější režim 

finanční kontroly, který z elektronické komunikace vyplývá. F. Cenek zmínil snahy M. Pěnčíkové o zavádění 

digitalizovaných agend i snahy rektora Janíčka, mimo jiné s ukončením vystavování faktur v tištěné podobě. 

Uvedl, že FaVU musí, stejně jako další součásti VUT, respektovat postupy zavedené centrálně. Prvním krokem 

k digitalizaci agend je možnost elektronického zpracování docházky, elektronické pověřování pravomocemi 

nebo zakládání SPP prvků. K dotazu J. Kořínkové, týkajícího se samostatného účtování na FaVU VUT, děkan 
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uvedl, že se jedná o rozhodnutí managementu fakulty, který musí zvažovat servis nabízený rektorátem 

z prostředků odváděných fakultou v rámci centralizovaných odvodů na ReVUT. Samostatné účtování je otázkou 

personálního posílení ekonomického oddělení fakulty. 

 

9.2  Pokračování projednávání Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2022; 

Podklady byly zpřístupněny prostřednictvím sdíleného úložiště od ledna 2022, kde je v režimu „sledování změn“ 

dostupný dokument diskutovaný a připomínkovaný na minulých zasedáních senátu a kolegia děkana. 

Dokument bude průběžně projednáván na dalších zasedáních senátu. Kolegium děkana již pravidla projednala 

bez připomínek, resp. revidováno bude po obdržení rozpisu Pravidel MŠMT pro VVŠ pouze procentuální 

rozdělení zejm. prostředků FUČ. 

 

9.3  Nominace zástupců AS FaVU do komisí pro výběrová řízení; 

Bod bude projednán na zasedání AS FaVU dne 13. 4. 2022. 

 

 

 

Příští řádné zasedání se uskuteční dle schváleného harmonogramu zasedání AS FaVU dne 13. 4. 2022, 

8.00 hod., kdy budou ke schválení předloženy směrnice k přijímacímu řízení do MSP v AJ, jehož akreditace 

byla fakultě schválena na zasedání Rady pro vnitřní hodnocení VUT dne 1. 3. 2022. 

 

 

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 


